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Нещодавно ми
святкували величне
свято Воскресіння
Господнього, згодом
Вознесіння Христове,
і ось тепер настав час
П’ятидесятниці. Після
Різдва Христового і
Воскресіння це
торжество належить
до найбільших свят
нашого церковного
року.

 Зіслання Святого
Духа - це наче завер-
шення спасіння люд-
ського роду, що його
здійснив Божий Син.
В дні П’яти-десятниці
сам Святий Дух помазує апостолів на
провідників Христового Благовістя. В
дні зіслання Святого Духа
народжується і починає діяти
Христова Церква. Святий Дух її
провадить, просвічує, освячує і
зберігає на дорозі правди.

Головний мотив святкування
П’ятидесятниці для новозавітньої
Церкви –це подія приходу Святого
Духа на апостолів. Тому це свято має
ще такі назви, як День Зіслання
Святого Духа або День Святої Тройці.

Згадана подія мала велике значення
для апостолів і перших християн.
Святий Іван Золотоустий у проповіді
на Зіслання Святого Духа каже:
„Преласкавий Бог сьогодні наділив
нас великими дарами, що їх тяжко
словами висловити. Тому всі разом

радіймо й, радіючи,
славмо нашого Бога.
Він нас звільнив з
неволі, покликав до
свободи. З цього
джерела випливають
пророцтва, ласки
зцілення і все, чим
Церква звикла при-
крашуватися”.

Церква об’явила
себе привселюдно,
серед народу, про-
повідь і поширення
Євангелії взяли
початок між наро-
дами, і на кінець,
Церква Нового Завіту
стала праобразом

об’єднання всіх народів у вірі, яка
промовляє всіма мовами.

Святий Дух зійшовши і на нас у Тайні
Миропомазання зі своїми дара-
ми,зробив   наше  тіло своїм храмом.

Святий Павло говорить до нас такими
словами:„Хіба ж не знаєте, що ваше тіло
–храм Святого Духа, що у вас
пробуває, якого ви маєте від Бога?
Отже, ви не належите більше самі до
себе. Ви бо куплені за високу ціну. То
ж прославляйте Бога вашим тілом ”.
(1Кор. 6.19-20).

Тому свято П’ятидесятниці або
Зіслання Святого Духа заслуговує на
особливу увагу і почитання.

Зіслання Святого Духа

Володимир Медвідь
студент ІФДС

Спостерігаючи за змінами у культурі
сучасного суспільства упродовж останніх
десятків років, порівнюючи сучасні
музику, книги, програми телебачення,
рекламу з тими, які ми звикли бачити ще
не так давно, можна зауважити так звану
сексуалізацію культури. Зміни вражають.
Людська статевість стає широким полем
для використання і маніпуляції людською
свідомістю. Спеціалісти з маркетингу вже
давно зрозуміли успіх реклами з
використанням людського тіла. Статевість
стала одним великим ефективним
комерційним проектом, де цінність його
вимірюється мірою вигоди. Сюди ж
можна віднести порнографічну
продукцію, яка щораз глибше проникає в
суспільне середовище через ЗМІ.

На тлі цих помітних змін щоразу рідше
чуємо про такі християнські чесноти, як
подружня вірність, стриманість, чистота.
Стало немодно про це говорити. Чистота
й особи, які дотримуються її у своєму
житті, часто стають об’єктом глузування,
особливо  в сучасному молодіжному
середовищі.

Блаженної пам’яті Святіший Отець
Іван Павло ІІ , мабуть, як ніхто інший зі
сучасних душпастирів бачив необхідність
особливо звертати увагу на це питання
під час духовного проводу сучасної
людини. Він із властивою йому
наполегливістю навчав вірних про
фундаментальне значення цієї чесноти в
християнському житті.

Чистота – життя
згідно з Божим задумом

(продовження на 2 стор.)
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Михайло Віхоть
студент ІФДС

Перед нами, тобто всіма, хто живе на світі,
постає питання: для чого живемо; що є
джерелом нашого існування; що нам дає те,
що ми виконуємо ті чи інші приписи? Дехто
байдуже ставиться до таких питань; байдуже,
що було перед ним і що буде через тиждень,
рік. Не йде мова про зв’язок з ворожками,
астрологією, за допомогою яких дехто хоче
взнати майбутнє. Тут йде мова про звичайну
турботу про майбутнє і бажання зробити
його кращим. У цьому я не вбачаю нічого
поганого і непристойного.

Що таке життя взагалі? Чи це є просте
існування, виконання якихось наперед
закладених приписів, чи це є реалізація себе
в чомусь, що не суперечить Божим законам і
що принесе користь цілому людству, окремій
його частині чи хоча б мені, тобто тому, хто
реалізує себе в житті?
Чому сьогодні йде
тенденція до того, що
люди просто
споглядають за ходом
життя: свого, родини чи
суспільства і не
намагаються щось
спробувати зробити?

У чому полягає
причина зневіреності,
байдужості, простої
споглядальності? Чи
причина тільки у самій
людині, яка йде за тим,
що приносить їй
тимчасове задоволення (інколи навіть
гріховне)? Чи, може, причину слід шукати
глибше? Однією з таких причин є втрата віри
–віри у Бога, у краще майбутнє. Втрата сенсу
у житті, втрата тої мети, для чого людина
живе, веде до того, що вона щораз більше
попадає у безодню пустоти, невірства і
починає шукати щастя там, де його не існує.

Поряд з такими проблемами постає і
проблема самотності. Самотність –це є
душевний стан людини, коли вона відчуває
порожнечу, пригніченість (не йде мова про

людей, які свідомо уникають інших і таким
чином відчувають душевну рівновагу).

Самотність можемо поділити на декілька
груп: коли людина, перебуваючи у
безлюдному місці, відчуває її, і коли людина
живе серед інших, також відчуває, що вона
самотня. Другий варіант є набагато гірший за
перший. Чи є якась різниця між бути самотнім
і бути в численному середовищі „друзів -
підлабузників”? На мою думку, різниці ніякої.
Як і в першому, так і в другому випадках,
покластися нема на кого. Адже чисельність
навколо тебе інших осіб не робить тебе таким,
що ти не відчуваєш себе самотнім. Інколи
варто побути на самоті і порозважати над
змістом життя. Але людина –істота суспільна
і вона потребує когось, хто її зрозумів би.

Один святий сказав, що камінь каменем
шліфується. Щось
подібне стосується і
людини. Легше їй
виправляти свої
недоліки і
вдосконалюватися у
чеснотах, коли збоку
хтось може подивитися
на неї і об’єктивно
оцінити її.

Звідси випливає
важливе значення
дружби у її
справжньому значенні, а
не споживацькому. Адже
стосунки, які полягають

у використанні однієї людини іншою, навіть з
найкращими намірами, не мають шансу бути
міцними і довготривалими. І, навпаки,
стосунки, які мають за фундамент  любов і
взаємоповагу, вміння безкорисно
прислужитися іншому, мають шанс перерости
у такі відносини як дружба.

Роздуми над життям

Чистота – життя згідно з Божим задумом

Впродовж перших п’яти років свого
понтифікату він виголосив понад 130
катехиз на тему розуміння людської
статевості, що відомі тепер як „богослов’я
тіла”. Їх ціль - вказати людині сучасного
світу ті незмінні вартості, які несе в собі
життя,  згідне з Божим задумом про
статевість, життя в чистоті.

Часто наше розуміння чистоти
супроводжується якимось негативним
відчуттям, наче ця чеснота покликана
щось обмежити, заборонити. Іван Павло

негативним уявленням про чистоту, що
власне і зводить її до подолання статевості.
Тоді чистота стає великим „ні”,
запереченням правдивої вартості
людської статевості, яка витісняє її в
підсвідомість і часто провокує психічні
зриви.

Статевість є великим даром людині.
Творячи людську особу „чоловіком і
жінкою”, на свій образ і подобу Бога-
Любові, Господь закладає в ній найглибшу
сутність і одночасно покликання стати
даром в любові.  Статевість є тим засобом,
який дозволяє чоловікові й жінці стати
даром одне для одного, який виявляє себе
в повному духовному та тілесному
єднанні подружньої любові. Гріх людства,
що приніс руйнацію відносин із Творцем,
також приніс втрату розуміння значення
людського тіла і статевості. Відтоді святе і
найцінніше стає предметом наруги, а не
даром, який із вдячністю приймають,
об’єктом викрадення, заволодіння силою,
використання, полем панування
пожадливості та використання одне
одного.

Згаданий папа каже, що чистота
чинить здатною бачити особу
протилежної статі „прозорим поглядом”,
тобто позбавленого постави егоїстичного
чуттєвого пожадання. В цьому сенсі
чистота оберігає любов від усього, що
може її занечистити через появи егоїзму,
допомагає зайняти поставу, яка би вповні
відповідала гідності іншої особи.

Чистота є тією чеснотою, що визволяє
людину від опанування чуттєвими
імпульсами.

Битва за чистоту здійснюється в
глибині людського серця. Наші серця були
створені, щоб любити. Це бажання навіть
після гріха не змінилося, однак  власних
сил для подолання наслідків гріха –
пожадання – людина не має. Слід
пам’ятати, що чистота є чеснотою, отже
даром Святого Духа, а не лише людським
зусиллям.

„Не бійся!” – казав часто Папа,
закликаючи до справжньої геройської
відваги у доланні всіляких перешкод на
дорозі християнського життя. Сьогодні для
нас це „не бійся” звучить як „не бійся бути
інакшим”, „не бійся бути чужим світові”,
„не бійся життя в чистоті, яке робить
справді щасливим.”

„Не бійся”, бо те, що приготував
Господь тим, які люблять Його, є вартим
боротьби.

За  матеріалами часопису
„Пізнай Правду”

ІІ говорить, що чистоту треба розуміти
не як обмеження, заборону, а як те, що
визволяє, відкриває глибше значення
людської статевості, є цінністю самою в
собі.

Поняття „чистота” в християнському
розумінні має за ціль впорядкування
статевих бажань, відновлення властивого
значення статевості в цілому. Це не
означає, що сексуальне бажання є чимось
недобрим, яке ця чеснота наче очищує.
Навпаки, Іван Павло ІІ у книзі „Любов і
відповідальність”  застерігає перед таким

(закінчення, початок на стор.1)
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Кожного разу, коли приходжу на
Службу Божу, чую: «Будьмо уважні!»
Недавно мені вдалося побачити, як цей
літургійний виголос «працює» у
щоденному житті.

Кілька тижнів тому до мене
зателефонувала колишня одногрупниця і
ми домовилися «на каву». У розмові
виявилося, що за час від закінчення
університету в її житті відбулося багато
гарних змін: вийшла заміж, народила сина,
працює… Переді мною в кав’ярні сиділа
молода, комунікабельна, впевнена в собі
жінка. Минуло 15 хвилин, вона глянула на
один зі своїх мобільних і запитала, які в
мене плани на неділю. Доки я
зорієнтовувалася, знайома витягла з
сумочки кілька кольорових буклетів,
візитівок, пляшечок-пробників із
парфумами… Зрештою, тієї неділі в мого
тата був день народження, тому я ніяк не
скористалася із запрошення взяти участь
у «презентації» однієї з відомих
косметичних фірм.

Чесний бізнес треба розвивати. Ті, хто
хочуть і вміють вести якусь справу,
покликані це робити (і то покликані
Богом, бо ж Він є джерелом цих природніх
талантів, здібностей, дарів - «благодать
творить на природі»). Якоюсь мірою це -
«нова євангелізація»: заробляючи гроші,
жити євангельськими цінностями та
пріоритетами і давати можливість
(простір, засоби) жити так іншим (якщо
ти працедавець). Проте щодо т.зв.
«сіткового» маркетингу, то, як на мене,
небезпека полягає у самому способі
організації бізнесу. І тут яскравими є
кілька спокус:

1. У кожному бізнесі найважче знайти
перших клієнтів, найбільше хочеться
заробити перші гроші. «Сіткові» фірми
кажуть: «Перші клієнти - твої родичі та
найближчі друзі. Відкинь сентименти і
заробляй гроші!» Запитайте
координатора, чи можна робити знижки
родичам. Він (вона) відповість, що коли
будеш так (!) думати, то ніколи не
навчишся заробляти гроші. Така логіка
виглядає далекою від християнства.

2. У кожному бізнесі є робочий час, коли
ти працюєш (чи то руками, чи головою,
чи ногами), і є момент, коли робочий час
закінчується. Мати 25-годинний робочий
день - це спокуса, звичайно, не тільки
«сіткового» маркетингу, але й будь-якого
негуманно поставленого,
«споживацького» бізнесу. Водночас у
фірмах типу «Oriflame» («Avon», «Vision»,
«Amway» тощо) бути постійно відкритим

Чому я не займаюся «сітковим» маркетингом???

магазином – це єдиний спосіб мати успіх.
Тобі можуть зателефонувати вдень, вночі,
коли ти плачеш, спиш, їдеш за кермом,
купуєш памперси, коли цілуєшся чи
вінчаєшся, і ти, звичайно, можеш
вимкнути телефон або сказати, що зараз
не можеш говорити, але тоді втрачаєш
гроші. Наприклад, «Oriflame» офіційно не
мають магазинів, куди можна було би
спрямувати зацікавленого клієнта. Так,
існують офіси, але там сидять уже ті, хто
належить до середньої ланки управління.
Негативно сприймається, коли хтось
приходить в офіс і цікавиться купівлею,
наприклад, туші для вій. Клієнту
пропонують зателефонувати «до свого
дистриб’ютора», якщо його немає, то
пропонують якийсь номер телефону.

3. Семінари, збори, презентації, виїзди
організовують переважно в неділю. В
основному в той час, коли можна було
би піти на Літургію. Звичайно, у містах
тепер дуже багато нагод піти на Службу
Божу ввечері. Але часто в такому випадку
постає вибір: йти на Літургію чи провести
час із сім’єю? Бо нормальний розпорядок
неділі – це ранішня Служба Божа і час для
сім’ї, а якщо якраз у цей день «виникає»
семінар, то дилема неминуча.

4. Збори відповідальних іноді нагадують
зустрічі секти. Типове «свідчення»: «Я
була закомплексованою жінкою, не
доглядала за собою. Я просто не вміла
цього! У мене були проблеми з
чоловіком, він позаочі називав мене
«торбою» і, напевно, мав коханку.
«Оріфлейм» вирішив мої проблеми. Я
заробляю гроші, навіть більше, ніж мій
чоловік, я – успішна жінка. Мої подруги
почали заздрити тому, як гарно я виглядаю.
«Оріфлейм» – ось джерело мого успіху і

краси. Кожна жінка може тільки мріяти
про таку чудову роботу…» (Продовження
чи доповнення – залежно від ситуації,
темпераменту і т.д.). Після цього,
очевидно, тільки залишається заспівати
(разом зі Шреком) «Алілу-у-у-я»... Тільки
от котрому богові тут «слава» – це
питання відкрите.

Розумію, що всі ці аргументи – як «слід
змії на камені». Водночас Ігнатій з Лойоли
вчить розпізнавати тактики сатани за
рухом його «хвоста». І якщо копнути
глибше, то цілком можуть виринути на
поверхню зовсім не привабливі факти
діяльності «мережевих» фірм, як-от
фінансування ними програм із продажу
людських ембріонів тощо.

Дехто скаже: «Вовка боятися – в ліс не
ходити.» Тобто, «що мені тоді в хаті на
дивані лежати чи йти кудись за 500 гривень
нерви собі псувати?» Не знаю. Тільки
чомусь ми молимося в «Отче наш»: «І не
введи нас у спокусу (віддали від нас
спокусу)», а потім не можемо
відмовитися від «бонусів», «акційного
шампуню» чи сумки, яку можна
отримати тільки в подарунок за
реєстрацію трьох нових членів компанії.

Чула ще таке: «я сильна (-ий), знаю, де
небезпека, я вже давно християнин (-нка).
Адже я спілкуватимуся з людьми –
матиму нагоду говорити з ними про
віру…» Апостол Павло каже, що «немає
справедливого, ані одного!» (Рим. 3, 10).
Немає сильних. Цікаво, скільки учасників
«презентації» разом із моєю колишньою
одногрупницею пішли тієї неділі до
церкви?  Хто з них пішов тоді на Літургію,
щоби молитися, а не віддати замовлення?

Знаю, що буває по-різному. І деякі мої
друзі не можуть елементарно заробити
на хліб, тому йдуть продавати косметику.
Молюся за них, щоби не ввійшли у
спокусу і щоби Бог дав їм іншу роботу.
Молюся також за те, щоби вони її захотіли
побачити і прийняти.

Деякі діти панічно бояться павуків.
Психологи кажуть, що ця фобія поширена
й серед дорослих. Павуки мене не
лякають, але я не займаюся «сітковим»
маркетингом, тому що боюся одного дня
усвідомити, що живу в суспільстві-сітці,
де прагматичні люди-павуки вже не тільки
на екрані, а правила піраміди настільки
універсальні, що Бог стає просто зайвим.

«Не бійтеся!» - просив Папа Іван Павло
ІІ. Але «будьмо уважні»…

Ольга Литвин
спільнота «Як Марія»
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Дорога молоде!
1. XXIII Всесвітній День Молоді
Я завжди з великою радістю

пригадую різні моменти, пережиті
разом у Кельні, у серпні 2005 року.
Наприкінці того незабутнього вияву
віри та ентузіазму, який залишив слід у
моїй душі та в моєму серці, я призначив
наступну зустріч з вами, що відбудеться в
Сіднеї, у 2008 році. Це буде XXIII
Всесвітній День Молоді, тема якого
наступна: «Приймете силу Святого Духа,
що на вас зійде, і будете моїми свідками»
(Ді 1,8).

Основна ідея духовного приготування
до зустрічі у Сіднеї – це Святий Дух і місія.
Якщо у 2006 році ми роздумували про
Святого Духа як про Духа істини, то у 2007
стараємось глибше відкрити Його як Духа
любові, щоб прямувати до Всесвітнього
Дня Молоді 2008, роздумуючи над Духом
мужності і свідчення, який дарує нам
відвагу жити Євангелієм і сміливість у
його звіщенні.

Тому дуже важливо, щоб кожен із вас,
молодих, у своїх спільнотах і зі своїми
вихователями, міг роздумувати про цю
головну Дійову Особу історії спасіння,
якою є Святий Дух або Дух Христа, для
того, щоб досягнути ці високі цілі:
розпізнавати правдиву ідентичність Духа,
насамперед, через слухання Божого Слова
в Об’явленні Біблії; ясно усвідомити Його
постійну, активну присутність у житті
Церкви, зокрема наново відкриваючи, що
Святий Дух виявляє себе як «душа», як
життєдайне дихання справжнього
християнського життя, завдяки Святим
Тайнам християнського втаємничення –

Послання Святішого
Отця Венедикта XVI  до

молоді всього світу з нагоди
XXIII Всесвітнього Дня

Молоді

«Приймете силу Святого Духа,
що на вас зійде,

і будете моїми свідками» (Ді
1,8)

Хрищення, Миропомазання та
Євхаристії, таким чином ставати здатними
до того, щоб у нас дозрівало глибше і
радісніше розуміння Ісуса і, одночасно,
на початку третього тисячоліття,
ефективно втілювати в життя Євангеліє.

Цим посланням я охоче пропоную
вам нарис для роздумів, щоб поглибити їх
впродовж цього року приготування,
спираючись на них, перевірити якість
вашої віри в Святого Духа, віднайти її, якщо
вона загубилася, зміцнити її, якщо вона
ослабла, насолоджуватися нею як
присутністю Отця і Його Сина Ісуса
Христа, завдяки саме неодмінному
діянню Святого Духа. Ніколи не забувайте,
що Церква, а навіть і все людство, що вас
оточує і яке вас чекає у майбутньому,
багато очікує від вас, молодих, тому що
ви маєте в собі найвищий дар Отця – Дух
Ісуса Христа.

2. Обіцянка Святого Духа в Біблії
Уважне слухання Божого Слова

стосовно таїнства і діяння Святого Духа
відкриває нам великі і заохочуючі знання,
які підсумовую у наступних пунктах.

Напередодні свого Вознесіння, Ісус
сказав учням: «Я вам пошлю те, що мій
Отець обіцяв був» (Лк. 24,49). Це
здійснилося в день П’ятидесятниці , коли
вони разом з Пречистою Дівою Марією
перебували у світлиці Тайної Вечері на
молитві. Зіслання Святого Духа на Церкву,
яка народжувалася, було здійсненням
набагато давнішої Божої обіцянки, про яку
звіщалось і до якої приготовляв увесь
Старий Завіт.

І, насправді, вже з перших сторінок
Біблія згадує про Божого Духа як про

подих, який «ширяв над водами» (пор. Бт.
1,2) і уточнює, що Бог вдихнув у ніздрі
людини дихання життя (Бт. 2,7), вливаючи
в нього, таким чином, саме життя. Після
первородного гріха, життєдайний Божий
Дух неодноразово виявляється в історії
людства, спонукаючи пророків закликати
вибраний народ до повернення до Бога і
вірного збереження Його заповідей. У
відомому видінні пророка Єзекиїла, Бог
Своїм Духом оживляє ізраїльський народ,
який зображений у вигляді «сухих кісток»
(див. Єз. 37,1-14).

Йоіл пророкує “зіслання Духа” на
весь народ, не виключаючи нікого: «А
після того, – пише святий Автор, – я
виллю мій дух на всяке тіло… Та й на
рабів та на рабинь того часу я виллю дух
мій» (Йоіл 3, 1-2).

Коли настала «повнота часу» (див. Гал
4,4), ангел Господній сповістив Діві з
Назарету, що Дух Святий, “сила
Всевишнього”, зійде на Неї і отінить її. Той,
кого Вона народить, буде, отже, святим і
назветься Сином Божим (див. Лк 1,35).
Згідно із словами пророка Ісаї, Месія – це
Той, на кого зійде Господній Дух (див. Іс
11,1-2; 42,1). Саме це пророцтво Ісус
повторює на початку Своєї прилюдної
діяльності служіння в синагозі у Назареті:
«Господній Дух, – сказав Він серед
здивування присутніх, – на мені, бо він
мене помазав. Послав мене нести Добру
Новину бідним, звіщати полоненим
визволення, сліпим прозріння, випустити
пригноблених на волю, оповістити рік
Господній сприятливий» (Лк. 4,18-19; див.
Іс 61,1-2). Звертаючись до присутніх, Він
застосує ці пророчі слова до Себе Самого,
стверджуючи: «Сьогодні збулося це
писання у вухах ваших» (Лк. 4,21). І ще
перед своєю смертю на хресті, Він
неодноразово сповістить учням про
прихід Святого Духа, “Утішителя”, місія
Якого полягатиме в тому, щоб свідчити
про Нього і підтримувати віруючих,
навчаючи та провадячи їх до повної Істини
(див. Ів. 14,16-17.25-26; 15,26; 16,13).

(Продовження
у наступному номері)


